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66/22  

Godkendelse af referat fra skolebe-

styrelsesmødet den 10.8.2022.     

Referatet er godkendt i forvejen. Dette punkt udgår af 

næste referat. 

5 min  

  

67/22  

Meddelelser fra:                  

a) Eleverne Fraværende 

b) Ledelsen Indskolingen. 

- Er i gang med at arbejde med den nye 

meddelelsesbog 

- Vi arbejder med nogle små udfordringer 

- 1 årgang har gang i Lill 

- SEI er ligeledes i gang 

- NUSSA, (trivselsarbejde), starter op 

efterårsferien. 

- Vores skilsmissegruppe er lige startet op. 

Udskolingen.  

- 8. årgang er i Holland. De unge har det godt og 

de er kommet godt afsted. 

- Psykiatrien laver oplæg om børn med diagnoser  

- PLF udskoling har haft foredrag om ”Særligt 

begavet børn”. Vi fik redskaber til at spotte de 

særligt begavede børn 

- Fin atletikdag er afviklet 

- Skostativer er sat i produktion. Rasmus har lavet 

et - og det virker godt 

- Vi har haft besøg af Job og uddannelse  

- Forældremøderne er afviklet, gode møder 
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- Specialklassen har iværksat morgensang, fint 

initiativ 

- SEI i udskolingen er afsluttet 

Mellemtrinnet: 

- Vi arbejder også med meddelelsesbogen 

- Vi har igen i år fokus på skolens værdier. Denne 

gang har vi valgt at arbejde med fællesskabet 

- 6. årgang har været på lejrskole, de havde 

mange gode oplevelser 

- 5. årgang har været på matematikkens dag 

- En lærer stopper, meldes ud til forældrene på 

fredag. Vi har løst skemaet internt. Der har 

været en del omrokeringer i børne- og 

personaleskemaerne, men vi har fået det til at 

gå op. 

- 4. årgang skulle lige lande i mellemtrinnet og de 

er nu ved at være en naturlig del af 

fællesskabet.  

- Psykiatriens foredrag 1. november. 

SFO.  

- 203 børn i SFO1 og 27 børn i Klubben.  

- Vi skal i gang med at lave en skoleplan for SFO 

og Klubben. Den skal indeholde vores 

mål/indholdsbeskrivelser, et eksempel på en 

opgaveoversigt, en tidsberegning og et årshjul. 

Første udkast er lavet. Ledelse og TR har haft 

møde om den, og nu skal den i 

personalegruppen. 

Børnehaveklassen.  

- Eleverne er kommet godt i gang, og de er ved at 

finde sig tilrette i den daglige struktur.  

- Vi har afholdt 3 gode forældremøder 

- Nu er vi i gang med skole/hjem samtaler. 

- Børnehaveklasselederne skal i gang med deres 

del af universitetsskolen, så det bliver 

spændende at høre, hvad de kommer hjem med. 

Pernille. 

- I dag har der været Intern revision, vi fik meget 

ros. Revisionen kom med gode ideer til, hvordan 

vi kunne gøre det endnu bedre. 

 

 15 min  

  

   

68/22  

Orientering fra:   

a) Medarbejderrepræsentanter - Gode forældremøder i 0. kl. 

- Pædagogerne i 0. kl. er blevet opdateret med Lill 

kursus 

- 0. kl. vi har mange gode timer med børnene. 

Men der har aldrig været så mange sager til 

SafetyNet, fra børnehaveklassen som i år.  Vi 

arbejder på at få dannet relationer, og vi skal 

nok nå målet.  

- I grøn fløj og Klubben går det godt. 
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b) Forældrevalgte - Livlig debat om klassekassen i 0. årgang. Er de 

tvunget med eller er det frivilligt. 

Nogle forældre føler sig udstillet som familie på 

sponsorløbet. 

Pernilles svar er, at vi skriver ikke noget om, 

hvem der giver penge og om beløbets størrelse 

på bladene på træet. 

Pernille har sendt principper om klassekasser og 

årgangskasser ud til personalet, så der var 

mulighed for at se, hvad der står i princippet. 

Men ingen forældre er tvunget til at være en del 

af klassekassen, det er frivilligt. 

- Undring over at der stort set er vikar på 4. 

årgang hver dag. Berit kigger på det. 

- SB manglede præsentationen af SB på et slide 

på 0 kl. forældremøde. Det gør vi bedre til 

næste år. 

- Ønske om, at vi kunne få en præsentation af alle 

lærerne ved forældremødet i 8. årgang 

- Eksamen fylder rigtig meget for de unge 

mennesker, når de kommer hjem. Kunne det 

nedtones lidt, så de ikke behøver at have ondt i 

maven allerede nu. 

- Børns navne bliver nogen gange nævnt i 

beskeder, kan det være rigtigt, vi skal passe på 

børnene. Anette svarer, som hovedregel gør vi 

det ikke, men det kan ske nogle gange, hvis det 

skønnes nødvendigt. Vi bør ikke gøre det.  

- Børnene har svært ved at nå bussen, de 

kommer for sent ud, og nogle gange når de den 

slet ikke, så må de vente.  

- I nogle klasser pakker alle børnene sammen, når 

busbørnene gør det, så mister alle den gode 

undervisningstid. SB henstiller til at lærerne 

håndhæver, at de elever der ikke skal med 

bussen forsætter undervisningen. 

- Kunne man lave et fodgængerfelt i stedet for 

prikkerne.  

- Pernille: Kommunens trafikeksperter har 

vurderet, at prikkerne er det bedste. 

- Ved mødet på Kongehøjskolen kom der en god 

idé frem. Deres elevråd bliver valgt inden 

sommerferie, så er de klar til opstart efter 

sommerferien. Var det muligt for os? 

- Pernille: Det er ikke så let, da vi får elever fra 

fødeskolen og vi ønsker at 7. årgang også får en 

mulighed for at kunne vælges, men de kommer 

først efter sommerferien. Vi vil undersøge det – 

for det er en god ide. 

- Stor ros til morgensang.  
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c) Formanden - Har været på bestyrelseskursus, Man får ny 

viden og input om, hvordan SB er skruet 

sammen 

Formand og næstformand har møde i næste uge 

- Der har været et møde vedrørende Fladhøj 

området – og der afholdes et nyt møde i 

oktober. 

- Nogle forældre har fået en forståelse af, at det 

er en regel, at alle skal være med og indbetale 

til en klassekasse. Vi har et princip, og vi skal 

blive bedre til at formidle det.  

10 min  

  

  

69/22  

Status på økonomi.  

Pernille 10 min - Budgettet kommer i tre dele 

- Vi tildeles økonomi 5. september i forhold til 

antal elever ca. 42.000 pr elev. I det samme 

budget er der en tildeling til bygninger og drift. 

- Der er et særskilt budget til SFO 19.000 kr. pr. 

elev på heltid og deltid 17.000 kr. Budgettet 

reguleres pr. kvartal, alt efter hvor mange børn 

der er tilmeldt SFO. 

- Desuden er der et særskilt budget til 

specialklassen med 137.000 pr barn 

- Vi bliver trukket 150.000 pr. barn, når et barn 

skal i specialklasse eller på Fjordskolen. 

Budgettet ændrer sig i løbet af et år. 

Bilag fra Min Portal blev udleveret. 

- Vi er lidt udfordret på økonomien i øjeblikket. 

Derfor har vi i MED vedtaget følgende tiltag: 

- Indkøbsstop 

- 2 stillinger, bliver ikke er genbesat 

- Spare på vikarene i alle afdelingerne 

- Gennemgået alle klassers tolærersystem og 

bruge de ekstra timer til vikartimer. Alle klasser 

skal have 4 lektioner med to lærer, men øvrige 

to-lærertimer bruges til vikar eller andre 

opgaver. 

- Skolebestyrelsen ønsker, at 7. – 8. lektioner så 

vidt muligt ikke aflyses. Hvis timerne aflyses, så 

skal eleverne arbejde hjemme med en opgave, 

som man samler op på efterfølgende. 

  

  

70/22  

Hvordan kan skolebestyrelsen støtte 

arbejdet i trivselsrådene i klasser og 

årgange? 

- Vi har tidligere i SB besluttet, at vi vil hjælpe de 

nye trivselsråd i gang. Forslag: at vi afholder et 

møde med de nye trivselsråd. Vi laver et årshjul 

eller et meget kort skriv om, hvad vi laver i SB. 

- Vi har en retningslinje for trivselsrådet fra 2015, 

som vi kan tage på MED og få opdateret.  
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Aftale: Retningslinjen for trivselsråd tages med på 

førstkommende MED og derefter SB.  

Jørgen og alle 10 min  

  

  

71/22  

Afgivelse af årsberetning – hvordan og 

hvornår? 

Jørgen  

- Årsberetningen kunne være en del af f.eks. 

åbent hus 

- Årsberetningens fremlæggelse på Åbent hus den 

19.04.23 drøftes på skolebestyrelsesmøde i 

løbet af efteråret. 

Jørgen 10 min  

  

  

72/22  

Aftale om sammenkomst for 

skolebestyrelsen. 

- Er kommet frem til at vi holder et arrangement 

her på skolen. Forslag fra SB. Vi kunne lave 

sammenskudsgilde. Hvis det bliver afholdt i 

januar, har skolen råd til at betale for lidt mad, 

PR og Jørgen laver en doodle med datoer. 

Jørgen og Vivi 10 min  

  

  

Pause med spisning  

10 min  

  

  

73/22  

Orientering og beslutning om 

betalingskort Aabenraa Pay. 

 

- Aabenraa kommune har indgået en aftale om 

Aabenraa Pay. Hvis vi gør det inden 1. december 

vil kommunen hjælpe økonomisk. Alle elever får 

udleveret et kort til betaling. Skolen har en stor 

interesse i at få kortet, så vi kan komme af med 

kontanterne – helt eller delvist. 

Etableringsterminalen bliver betalt af 

kommunen, hvis vi beslutter os inden 15. 

november. 

Boden skanner kortet og ser et billede af barnet, 

så man ville ikke kunne stjæle fra hinanden. 

Abonnementet koster penge hver måned, det 

skal skolebodens indtægter kunne dække. Der 

følger et kasseapparat med. 

 

Aftale: SB synes, vi skal slå til. Det skal stadigvæk 

være muligt at betale med kontanter.  

Jørgen og Pernille 10 min  

  

74/22  

Drøftelse af princip for skolens brug af 

meddelelsesbøger i henhold til ny 

lovgivning. 

- Om lidt har vi ikke nogen om elevplaner mere. 

Vi skal benytte meddelelsesbogen. Vi venter 

med at reviderer princippet til næste år. 
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Forslag: Ændre i det nuværende 

”Princip for skolehjem-samarbejde”. 

 

Princip for 

skolehjemsamarbejde 2022.docx
 

Aftale: Princippet er revideret, så der står 

”meddelelsesbog” i stedet for elevplaner. 

Meddelelsesbøgerne drøftes igen om et år, når skolen 

er kommet i gang med meddelelsesbøgerne. 

Pernille 10 min  

  

  

75/22  

Med baggrund i økonomien til lejrskoler 

og skolerejser drøftes ”Princip for 

udadvendte aktiviteter”. 

 

Princip for 

alternative og udadvendte aktiviteter i skoletiden 2021.doc.docx
 

- Vi har brug for at vide om skolerejser og 

lejrskole er en af de steder, hvor SB ønsker at 

spare. Grunden er, at det er nu, vi skal bestille 

til kommende rejser.  

 

Aftale: SB ønsker ikke at spare på skolerejser/lejrskole. 

Vi må kunne finde andre steder, hvor vi kan finde 

penge. Vi skal gøre meget for at bevare den gode 

oplevelse.  

 

  

Pernille 10 min  

  

  

76/22  

Beslutning om ferieplan 2023-2024  

Vejledende 

ferieplan skoleåret 2023-2024.docx
 

Kommunen sender et forslag til skolernes ferieplan. 

Bussens køretider er bestemt ud fra den. Hvis vi afviger 

den, skal vi selv sørge for at transportere eleverne frem 

og tilbage. Så skolens anbefaling er, at vi bruger den 

kommunale ferieplan. 

 

Aftale: Skolebestyrelsen ønsker, at vi bruger den 

kommunale ferieplan. 

Pernille 10 min  

  

  

77/22  

Revision af ”Mediepolitik” med 

baggrund i ændringer i udskolingen. 

 

 

 

Mediepolitik 

2022.docx
 

 

 

 

 

 

Pernille 10 min 

- Udskolingen har i en periode afprøvet om 

eleverne kunne have deres mobiltelefon liggende 

i tasken. Men det har været alt for svært for 

eleverne. Derfor ønsker udskolingen at gå 

tilbage til den gamle ordning, så mobilpolitikken 

igen gælder for hele skolen og ikke kun for 0. – 

6. klasse. Mobilerne kan stadigvæk tages frem i 

undervisningen. Der gøres opmærksom på, at 

der ligger mange gode redskaber til ordblinde på 

mobilen.  

 

Aftale: Mediepolitikken ændres, således at alle 

klassetrin skal aflevere deres mobiltelefon om 

morgenen. Det gælder for alle, at telefonen bruges i 

undervisningen, hvor det giver mening. 
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78/22  

Orientering om valgfag i udskolingen - Vi er godt i gang med vores valgfag i 

udskolingen.  

- Det 5. valgfag for 7.+9. årgang er: Kreativ, 

Madklub, Læse- og lektiecafé, Brætspil, Fodbold 

og Matematik. 

- UVMs valgfag er Håndværk og Design, Musik, 

Madkundskab og Billedkunst 

- Eleverne får alle deres valgfag opfyldt på et eller 

andet tidspunkt. Eleverne kan ikke skifte. 

Holdene går op, og det er meget vellykket i år. Der har 

ikke været nogen, der ville skifte.  

Anette 5 min  

  

  

79/22  

Drøftelse af revideret mål og 

indholdsbeskrivelse SFO. 

Gennemgået bilag 

IMC kommer med rettelser til mål og 

indholdsbeskrivelser i SFO. Nyt bilag i referatet 

Mål og 

indholdsbeskrivlser for Hærvejsskolens SFO.docx
 

 

Susanne 10 min  

  

  

80/22  

Evt. - Vi har studerende fra seminariet i SFO’en og vi 

har internationale studerende fra udlandet. Det 

er vi glade for, og børnene vi nyder godt af det. 

Børnene synes, at det er spændende. 

Skolebestyrelsen ser et lille brev, som en af 

vores børn har lavet til en af vores internationale 

studerende. 

Alle 5 min  

  

 Punkter til senere møder: 

Revidering af skolebestyrelsens årshjul. 

Værdiregelsæt – oktober. 

Forretningsorden SB. 

Retningslinjer for trivselsråd 

Årshjul for SB. 

Årsberetning fremlægges på Åbent hus den 19.4. 

Orientering om elevernes trivselsundersøgelse fra 

foråret. 

 

Årshjul er vedhæftet:  

Bilag: 

Årshjul 2021.docx

 
                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                


